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Routine. 
Een ander omgeving heeft ook een 
andere routine nodig. Je moet nu 
rekening houden met wat je mee 
neemt als je met de hond gaat 
wandelen. Heb ik de telefoon? En het 
‘poepzakje ’want verplicht in V’burg. 
Heb ik de sleutel, immers eenmaal 
buiten kom je niet meer binnen, in onze 
beveiligde flat. Lopen met de hond is 
een plezier net als de fitness. Als ik dat 
laatste niet een keer per week doe, 
beweeg ik helemaal niet meer en zit ik 
alleen nog maar boven die postzegels 
of achter de computer. Ik ben lekker 
met de postzegels aan het stoeien 
maar ik moet naar de fitness. De hond 
heeft het al in de gaten want in plaats 
van rusteloos rond te rennen gaat hij 
teleurgesteld in zijn mandje liggen. Hij 
heeft de routine al. Ik moet nog snel 
even de garage bellen, ben veel te 
lang met die postzegels door gegaan. 
Dat duurt en duurt. Kies een 1 als je dit 
en een 4 als je dat. U bent de 
eerstvolgende… Jonge dat kost tijd. Te 
lang dus moet ik me haasten. Snel pak 
ik de spulletjes, niet gelardeerd met 
een stroom opmerkingen van mijn 
vrouw want die is buitenshuis. De 
autosleutels, een handdoek, de 
gymschoenen, en dan sta ik opeens 
voor de gesloten deur met alleen de 
autosleutels en geen huissleutel. Ik 
kan het pand wel verlaten maar dan 
kom ik er niet meer in. Ik klamp een 
medebewoner aan, maar er is geen 
loper. Mijn telefoon ligt ook binnen, die 
verdomde ontbrekende routine. 
Verdorie, dan maar naar de fitness, 
daar hebben ze het telefoonnummer 
van mijn vrouw en daar kan ik haar 
bereiken. Zij belt onze schoondochter, 
die heeft een reservesleutel. Ik naar 
Heerlen, dus zij naar V’burg, wat een 
ellende. Uiteindelijk krijg ik de sleutel in 
Heerlen en kan ik huiswaarts keren. 
Een hele ochtend verdaan Niet 
gepostzegeld en niet gesport. De 
buurman die even later informeert hoe 
het afgelopen is, zegt dat het hem ook 
al overkomen is, maar hij heeft toch 
maar een sleutel verstopt. Ik moet echt 
die routine gaan aanleren en in stand 
houden. Mijn kleindochter zegt te 
recht: ‘domme Opa!’ . JvdB◄ 
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Wisseling van de wacht bij 
KNBF 

(Bestuur Fakteurke & JvdB) 

Wij nemen afscheid van de voorzitter van de Koninklijke Nederlandse Bond 
van Filatelistenverengingen, de KNBF. Op de bondsvergadering in mei 
jongstleden is hij afgetreden na vier zware jaren, waarbij wij hem ettelijke 
keren mochten verwelkomen bij de opening van tentoonstellingen in het 
Klimmense. Een sympathieke en ietwat schuchtere persoonlijkheid die heel 
goed kon luisteren en toch een goede koers gevaren heeft in zijn periode als 
voorzitter. Het zijn zware tijden voor de filatelie en dat roept vaak grote 
tegenstellingen op. Hij wist de eenheid te bewaren en met weemoed denken 
wij aan hem terug. Bij zijn afscheid schreef hij voor de bondsbrief het volgende 
dat wij u niet wilden onthouden: 

“In onze Nieuwsbrief heb ik de laatste tijd regelmatig 
mijn gedachten laten gaan over de filatelie in het 
algemeen en de KNBF in het bijzonder.   
De filatelie is een geweldig leuke hobby, door veel 
‘buitenstaanders’ vaak onderschat. Verzamelen is 
geweldig leuk, de kick die je krijgt van het weer iets 
vinden, iets kunnen toevoegen aan je verzameling. 
In de filatelie verzamelt iedereen op zijn eigen 
manier, ieder volgt zijn eigen interesses. Je bent 
individueel bezig. Maar ook met elkaar. Je leert van 
je verzamelonderwerp en van elkaar, werkt met 
elkaar samen, wisselt kennis en informatie uit, doet 

vriendschappen op.   
De KNBF is een prachtige organisatie die de belangen behartigt van de 
postzegelverenigingen en van de aangesloten verzamelaars. Zeer nuttig en 
nodig voor de continuïteit van de verenigingen, voor contacten met PostNL, 
de NVPH, de internationale organisaties.  
Op 12 mei 2018 heb ik het stokje van het voorzitterschap overgegeven. Na 
vier intensieve maar erg leuke jaren. Er is veel bereikt in harmonie en 
vriendschap. Nu ga ik mij weer op andere zaken richten. Zoals op mijn eigen 
verzamelingen, waar ik niet meer zo aan toe kwam.   
Ik dank u allen voor het lezen van mijn ‘stukjes’ en hoop met u contact te 
blijven houden!   Jan Cees van Duin, oud-voorzitter van de KNBF 
Het bestuur van ’t Fakteurke wensen hem veel voorspoed en gezondheid in 
zijn verdere filatelistische leven!       ◄ 
 

Tijdens de Algemene Vergadering van zaterdag 12 mei 2018 hebben onder 
meer bestuursverkiezingen plaats gevonden. De volgende kandidaten 
werden voorgesteld: 
De heer J.W. (Hans) Kraaibeek –secretaris van de KNBF – te benoemen tot 
voorzitter. Mevr. M (Marion) van der Weijden-van Dijk als secretaris. De 
heer A.D.M. (Ton) Steenbakkers als commissaris juryzaken. Mevrouw P. 
(Pamela) van de Vlekkert-Verhoef als Commissaris Evenementen Het 
bestuur bestaat verder nog uit: De heer Harrie Jans – penningmeester en 
de heer Reinder Luinge als commissaris Communicatie en PR.     ◄ 
 

Zondag 30 september van 9 uur tot 13 uur 

‘5e Zondag, Hobby- en Filatelistenmarkt’ 
Te houden in het gemeenschapshuis ‘Op d’r Plats’. Entree gratis. Alles wat hobby en 
verzamelwaard is, kan hier aangeboden worden, van prentbriefkaarten en 
ansichtkaarten tot flippo’s en sigarenbandjes. Treintjes en modelbouw, maar 
postzegels mogen ook!. Stand gratis mits standhouder zich twee weken van tevoren 
aanmeldt bij het bestuur van filatelisten vereniging ’t Fakteurke te Klimmen, telefoon: 
045 – 4052568 (Piet Pluijmaekers). Kijk voor actuele informatie steeds op onze 
website.  www.fakteurke.nl           ◄  

http://www.fakteurke.nl/
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Het bestuur: 

Voorzitter: 
Fien Aretz. 
hein.aretz@kpnmail.nl 
  
Secretaris: 

Harry Raes 
Schalenboschweg 37 
6343 ED   KLIMMEN 
Tel:   043 - 459 2797 
E-mail: harryraes27@gmail.com  
Penningmeester + Rondzendcommissaris: 

Piet Pluijmaekers t.n.v. 
’t Fakteurke Hulsberg 
BIC/SWIFT: RABO NL 2U 
IBAN: NL 22 RABO 0125 90 44 95 
 
Vicevoorzitter + Redactie FakTuweeltje 

Jos H.L.van den Bosch 
E-mail: j.vdbosch@ziggo.nl   
Veilingcommissie: 

Dolf Kersten 
Werkend Bestuurslid: 

Albert Haan 
Erelid en Ontwerpend Bestuurslid: 

Hub Heijnens          

 
Briefmarkenfreunde 
Aachen 
Zij komen elke 2e en 4e zondag van de 
maand bij elkaar, Op 10 en 24 juni vanaf 
9h30 tot 12.30 in het lokaal van de “Mensa 
Fachhochschule Aachen” Bayernallee 9 te 
Aken-Burtscheid (entree vrij). De volgende 
bijeenkomsten zijn in juli op de 8e en de 
22ste            ◄ 
 

PZV. Heerlen e.o. 
De maandelijkse ruilavond/vergadering 
elke 1e dinsdag van de maand. In gebouw 
Concordia, Prins Hendriklaan in Brunssum 
(t.o. het politiebureau)          ◄ 
 

KERKRADE – EKPV 
Elke 3e donderdag. Vanaf 18h30 
ruilbeurs. Zij houden hun bijeenkomst in 
‘de Oude Laethof’ Putstraat 17 in 
Eygelshoven. De bijeenkomsten blijven 
op elke derde donderdag van de maand.     
           ◄ 

 Zuid-Limburg Maastricht 

Bijeenkomsten op elke 1e en 3e maandag 
van de maand. In wijkgebouw La Belletsa, 
Kard. van Rossumplein 99, Maastricht, 
aanvang 18.30 uur. I          ◄. 
 

De Philatelist Geleen 
In het gebouw van het KBO komen zij altijd 
bijeen op de eerste zondag van de maand 

vanaf 9h30. Adres: Molenstraat 42 te 

Geleen                  ◄ 
 

MPO - Heritage 
postzegel-veiling. 

7 en 8 september is de volgende 

veiling. Inzenden tot 6 juli. Volledige 

catalogus en info op www.mpo.nl        ◄ 
 

DINSDAG 26 JUNI BEURSAVOND  
Dit is weer laatste dinsdag van de maand. Het is een gewone beursavond 
met een wilde veiling, met een ‘inkom-loterij’ en een loterij met heel veel 

prijzen. Vindt als vanouds plaats in  
GEMEENSCHAPSHUIS “OP D’R PLATS”,  

Houtstraat 25 te Klimmen Voor locatie kijk op:  
www.gemeenschapshuisklimmen.com . 

In JULI is er geen bijeenkomst! De zaal is open om 18h30. De veiling begint 
om 20.00 (zgn. ‘wilde veiling’) U heeft ruimschoots de tijd om de kavels te 
bekijken. Iedereen kan kavels voor deze veiling ter plekke vanaf 18.30 uur en 
vóór 19.30 uur inleveren. Kwaliteit van de kavels op de veiling zelf beoordelen! 
Voor en na de wilde veiling is er volop de gelegenheid om te ruilen en te 
handelen. 
Iedereen is welkom, neem ook uw partner eens mee, gezellig! Leden krijgen 
de convocatie thuisgestuurd of desgewenst per email aangeleverd en betalen 
bij de veiling slechts 5% opgeld. Niet-leden, zijnde geen Bondsleden, zijn van 
harte welkom en hebben de 1e keer vrij entree, maar betalen 10% opgeld bij 
de veiling. Bondsleden zijn altijd gratis welkom en betalen ook 10% opgeld. 
Volgende bijeenkomst is op dinsdag 28 augustus 2018. Dit is weer de 
laatste dinsdag van de maand.  
Heeft u ’t FakTuweeltje niet ontvangen? Of bent u het kwijt: kijk voor actuele 
informatie steeds op onze website.  www.fakteurke.nl     ◄ 

Royalty’s 
(American Philatelic Society)   

 

Op zaterdag 19mei keken alle ogen in de richting van Groot-Brittannië. Henry 
de Prins van Wales en Meghan Markle trouwden in de St. George’s Chapel in 
Windsor, het middeleeuwse topgebouw in het hart van Windsor Castle. 
Om het te vieren worden er natuurlijk postzegels uitgegeven. De ‘Royal Mail’ 

toonden de speciaal ontworpen zegels op de 
dinsdag voorafgaande aan het huwelijk. De verkoop 
start op de zaterdag van het huwelijk. De 
postzegels, een in zwart/wit die het paar in de 
buitenlucht toont en een paar zegels die het paar in 
een formele opstelling toont terwijl ze elkaars 
handen vasthouden zijn gevat in een 
herdenkingsblok van vier zegels. Het zijn opnames 
die bij een officiële gelegenheid gemaakt zijn door 
Alexi Lubomirski in Frogmore House in Windsor, in 

December. 
De verloving werd door de Prins van Wales bekend gemaakt op de ochtend 
van 27 November. Al op 28 Maart gaf het Eiland Man een paar zegels uit om 
het koninklijke voornemen te vieren. 
De post van Guernsey zal twee postzegels uitgeven in een herdenkingsblok 
op de zaterdag van het huwelijk. De zegels tonen het paar in Kensington 
Palace’s Sunken Garden toen ze hun officiële verloving bekend maakten. 
Prins Harry is 33 jaar oud en is de vijfde in de lijn van de Britse troonopvolging. 
Hij is de jongste zoon van Prins Charles en Diana de prinses van Wales. 

Prins  Henry Charles Albert David, 
werd opgeleid in Eton. Hij werkte een 
jaar op een veebedrijf in Australië en 
in een weeshuis in Lesotho. Hij werd 
opgeleid als officier aan ‘The Royal 
Military Academy Sandhurst’ en werd 
twee keer uitgezonden naar 
Afghanistan tijdens zijn 10-jarig 
dienstverband in het Britse leger.  
Markle is 36 jaar oud en is geboren en 
getogen in Los Angeles, California. Zij 

studeerde af aan de Northwestern University in 2003 met een graad in theater 
wetenschappen en internationale studies. Zij werd het meest bekend in haar 
rol als Rachel Zane in het televisiedrama Suits, en had tevens een ster rol in 
een film. Markle werkte verder als vrouwelijke advocaat voor de Verenigde 
Naties ten behoeve van politieke participatie en het beleid en werd wereld 
ambassadeur van World Vision Canada.                ◄  

mailto:hein.aretz@kpnmail.nl
mailto:harryraes27@gmail.com
mailto:j.vdbosch@ziggo.nl
http://www.mpo.nl/
http://www.gemeenschapshuisklimmen.com/
http://www.fakteurke.nl/
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Met de ArGe Bergbau en Geo-Wissenschaften op toer. 

De Postzegels achterna. 

(Jos van den Bosch) 
 

Ik ben lid van de Werkgroep (ArbeitsGemeinschaft)  
Mijnbouw en Geo -wetenschappen. Een vereniging 
gevestigd in Duitsland die filatelisten verenigt die 
postzegels sparen en filatelie bedrijven met als thema 
mijnbouw, geologie, paleontologie, geografie, olie, 
mineralen prehistorie/evolutie. 
Nou dáár moet ik natuurlijk lid van zijn. Elk jaar komen zij 
een dag of drie bij elkaar, wisselen informatie en 
postzegels. Er worden lezingen gehouden over de 

betreffende on-
derwerpen en zij 
organiseren ex-
cursies. 
Dit jaar ging de 
tocht helemaal 
naar het ‘Erz-
gebirge’ , in 
zuidoost Duits-

land tegen de Tsjechische grens.  
 
Deze sterk traditionele regio wordt gekenmerkt door een 
prachtige natuur en een lange geschiedenis van 
mijnbouw, zo ongeveer vanaf 1500. Er werd van alles 

gevonden: zilver, 
tin, zink, marmer 
en kalk, te veel 
om op te noemen. 
Onder zeer zware 
omstandigheden 

werden deze  
grondstoffen 

gedolven. 
 Dat leverde ge-

neraties op die taai en onverzettelijk zijn en zeer hechten 
aan traditie. Het geloof speelt daarin natuurlijk ook een 
grote rol. Men was trouw aan de vorst, wie dat ook was, 
en omdat de opbrengsten groot waren was er 

 
 
een bepaalde mate van welvaart. Dit uitte zich in sterk 
uitgedoste kerken. Na de reformatie, waarin men trouw 
deed wat de vorst wilde, protestant worden namelijk, 
werden de kerken eenvoudiger en dat leidde tot 
prachtige kerken die zich kenmerkten in prachtige kunst 
gesitueerd in een eenvoudige rustgevende omgeving.  
Vooral in de DDR kreeg deze landstreek veel aandacht 
op postzegels. Gedurende de excursies kregen wij 
voortdurend objecten onder ogen die ook op een 
postzegel waren afgebeeld. Ik heb er een aantal bij 
elkaar gezocht, die ook nu nog het verzamelen waard 
zijn vooral als men de verhalen erachter kent. 
In Freiberg staat de grote Duitse ‘Bergakademie’. Je zou 
denken, gezien al die gesloten mijnen, daar zal wel geen 

aandacht meer voor zijn. In Limburg is alle kennis op het 
gebied van steenkool, waarbij wij de top van de wereld 
waren, helemaal verdwenen. Daar in Freiberg groeit en 
bloeit de academie. Vooral veel buitenlanders studeren 

er en dat levert 
natuurlijk na enige 
tijd weer goede 
contacten op elders 
in de wereld. Inmid-
dels is er een 
Technische Univer-
siteit uit gegroeid.  
Belangrijke mannen 

waren Abraham Gottlob WERNER (1749-1817), die de 
mineralogie op poten zette en een geweldige 
verzameling realiseerde. In deze verzameling hebben 
ook enkele stukken model gestaan voor postzegels. 

 

 
Je kunt de originelen nog in de vitrines bewonderen, 
hetgeen we dan natuurlijk ook gedaan hebben. Het 
Germanium is een scheikundig element met als symbool 
Ge en atoomnummer 32. Het is een vrij hard grijswit 
metalloïde, dat behoort tot de koolstofgroep. Zuiver 

germanium is een halfgeleider. 
Net zoals het vergelijkbare element silicium komt het in 
de natuur niet in zuivere vorm voor, maar gebonden aan 
andere elementen, zoals zuurstof. Het komt voor in 
verschillende mineralen, zoals argyrodiet, germaniet en 
renieriet. Toen het periodiek systeem door Mendelejev 
voor het eerst werd voorgesteld was het element nog niet 
bekend. Mendelejev voorspelde in 1871 dat er een 
element zou zijn op de plaats onder silicium met een 
atoommassa net onder die van arseen. Clemens Wink-
ler, prominente professor aan de Bergakademie in ◄►  
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Freiberg, bewees in 1886 dat deze voorspelling correct 
was. Bij de chemische analyse van het nieuw ontdekte 
mineraal argyrodiet uit de Himmelsfürstmijn bij Freiberg 
kwam Winkler tot de conclusie dat argyrodiet een nieuw 
element bevatte. Hij noemde het Germanium naar de 
Latijnse benaming voor zijn vaderland, Germania. De 
voorspelling van het bestaan en de eigenschappen van 
germanium en ook van de elementen gallium en 
scandium door Mendelejev was een belangrijke 
overwinning voor de geloofwaardigheid van het 
periodiek systeem. Het periodiek systeem is de basis 
voor de huidige scheikunde. 
Het hele leven draait hier om de Bergbau, die er niet 

meer is. Overal 
heb je gebrui-
ken en tradities 
die er aan 
herinneren. Ze 
hebben welis-
waar geen hoge 
culturele en hi-
storische waar-
de maar ze 

worden met hartstocht bedreven. Vooral Kerst is een 
item dat het Erzgebirge in 
de hele wereld bekend 
gemaakt heeft. Wie kent 
niet de prachtige uit hout 
gesneden figuren, de 
“Räuchermännchen”, Pira-
mides en lichtbogen. Ze 
hebben het hier tot een 
kunst verheven. Ook het 
kantklossen wordt nog 

steeds op grote schaal gedaan, vooral door vrouwen als 
mogelijkheid om wat bij te verdienen. Het eten is ook 
traditie, er wordt altijd heel goed 
gebunkerd en het bier smaakt 
voortreffelijk. Voor Kerst begint 
men in de huizen in de kozijnen 
de traditionele versieringen aan te 
brengen die elk dorp een feeëriek 
aanzien geeft. Al die brandende 
lampjes in de vensters, sommige 
dorpen worden alleen daarom 
door horden toeristen bezocht.  

Een keer per jaar 
gaan de mijnwerkers 
in optocht door het 
dorp. Zij zijn gekleed 
in hun traditionele 
uniformen die per 
mijn en functie 
verschillen. Bij ons te 
vergelijken met de 
schutterijen. Tegen-
woordig wil men 
daarmee de mijn-
werkerskunst in ere 
houden. Het is tevens 
een moment van 
aandacht voor de 
onmogelijke presta-

ties die de oude mijnwerkers geleverd hebben onder 
onmenselijke omstandigheden tenminste voor onze 

begrippen. We 
bezochten een 
zilvermijn die 
verborgen ligt onder 
een bankgebouw in 
Annaberg-Buchholz. 
Per ongeluk ontdekt 
bij de aanleg van die 
bank. Kruip er maar 

eens in en doe dan het licht uit, en dan maar hakken, 
emmertje voor emmertje. Bij de ontdekking van het zilver 
werd in een jaar 16.000 ton aan zilvererts naar boven 
gehaald en omgezet in munt door de vorst. 
We bezochten de Fichtelberg. De 
hoogste berg in de regio waar ’s 
winters vooral wintersport wordt 
bedreven. Hier staat een bekend 
weerstation en de zgn. ‘vredes-
klok’. Tegenwoordig is er een 
sportacademie gevestigd waar 
sportlieden worden getraind voor 
de olympische spelen op het 
gebied van biatlon bijvoorbeeld.  

Het landschap is overweldigend. Dichte gemengde 
bossen met prachtige dalen en grazige weiden wisselen 
elkaar af. Snel-
stromende rivier-
tjes zijn altijd in de 
buurt, dus ook 
watermolens. 
Enkele leuke trein-
sporen trekken 
door het land-
schap. Spoorwe-
gen die lokale diensten uitvoeren maar ook smalspoor 
banen die voornamelijk toeristen vervoeren en die erg de 
moeite waard zijn .Het landschap vertoont soms zeer 

grillige, door erosie tot stand gekomen land-
schapsvormen, in Frankrijk noemen ze deze uitstulpsels: 
demoiselles coifeés.   
Wilt u op vakantie en weet u niet waar naar toe. Dit is 
een aanrader!                     ◄ 


